

[Text]

that department, will give us background information on the Indochina ceasefire agreements. We shall hear on March 2 Major-General Reginald Lane, Deputy Commander of NORAD, who will come from Colorado Springs to give us similar background on the NORAD arrangements. I understand a notice has been sent out. It will be at 9.30 a.m. in Room 308. On March 6, I hope we will have the Secretary of State for External Affairs, Mr. Mitchell Sharp, to report to us on the Paris peace talks from which he will have just returned. The Minister of National Defence has agreed to speak to our Committee on the extension of NORAD, but he is considering visits to North Bay and Colorado Springs to learn at first hand about the organization. When his travel plans are fixed we can arrange a definite date for his meeting with the Committee.

For the benefit of new members of the Committee, I might say a word about the professional assistance available to us from the Parliamentary Centre for Foreign Affairs and Foreign Trade. The centre was established in 1968 and worked with our Committee throughout the last Parliament. It is a private corporation set up to assist Canadian M.P.s. It is directed by Mr. Peter Dobell who was unable to attend this meeting because he had to be in Washington today. It is partially financed through a grant from Mr. Speaker. Apart from working with the steering committee, the centre prepares background information to assist members in preparing questions. This information is distributed to all members of the Committee at the beginning of each meeting.

I should also like to take this opportunity to inform members that the Defence and External Affairs subcommittee of the Expenditure Committee of the British House of Commons will be in Ottawa on March 5 and 6. They have asked to see our Committee at work. I have therefore invited them to attend our meeting on the morning of March 6. The British subcommittee has also expressed a desire to discuss our work program and practices informally with members of the Committee. I propose to take a committee room on Tuesday afternoon at 3:30 for this purpose. Will any members of the Committee who wish to participate in this exchange please advise the Committee Clerk, Mr. Travella. We shall, of course, remind those who sign up for this event, closer to the time of the meeting.

• 1550

To keep our meeting in order procedurally, I would at this time like to call Vote 1 of the Estimates of the Department of External Affairs.

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS

Canadian Interests Abroad Program

Vote 1—Canadian Interests Abroad—Operating expenditures—\$89,389,072

The Chairman: Before I introduce Mr. Andrew, is there any discussion about what I have said?

Mr. Corbin: I would like to make a comment on the report of the steering committee which you have just presented. I do not have a text of your report, Mr. Chairman, but do I understand from what you have said that we would be requested somewhere along the way, in the course of our study of the estimates, to present an interim report to the House?

The Chairman: No, I did not say anything like that in my remarks.

[Interpretation]

accords de cessez-le-feu en Indochine. Le 2 mars, nous entendrons le commandant adjoint, le major-général Reginald Lane, du NORAD, qui viendra de Colorado Springs pour nous exposer de la même façon les antécédents des accords NORAD. Je crois que l'avis a été envoyé pour 9 h. 30 ce matin, pièce 308. J'espère que le 6 mars, nous aurons ici le secrétaire d'État aux Affaires extérieures. M. Mitchell Sharp, qui nous parlera des pourparlers de paix de Paris à son retour de cette ville. Le Ministre de la Défense nationale a accepté de venir nous parler de l'élargissement du NORAD mais il a l'intention d'aller à North Bay et Colorado Springs pour apprendre sur place ce qui se passe et lorsque ses plans de voyages seront établis, nous pourrions fixer la date exacte de sa venue ici.

Pour les nouveaux membres du Comité, j'indique que le Centre parlementaire des affaires et du commerce extérieurs établi en 1968 qui a travaillé avec notre Comité tout au cours de la dernière législature, est en mesure de nous fournir une aide professionnelle. Il s'agit d'une société privée créée pour aider les députés canadiens; elle est dirigée par M. Peter Dobell qui n'a pu venir ici aujourd'hui, car il devait aller à Washington. Cette société est financée grâce à une subvention de l'Orateur et en plus de travailler avec le comité de direction, elle prépare les renseignements aidant les députés à préparer leurs questions. Ces renseignements sont distribués à tous les membres du Comité au début de chaque séance.

Je profite aussi de l'occasion pour indiquer que le sous-comité du Comité des dépenses de la Défense et des Affaires extérieures auprès de la Chambre des communes britannique se trouvera à Ottawa les 5 et 6 mars et qu'il a demandé à nous voir au travail. Je les ai donc invités à notre séance du 6 mars au matin. Le sous-comité britannique a indiqué qu'il voulait discuter officieusement avec les membres de notre comité et de notre programme et de nos façons de travailler. Je propose de réserver une pièce mardi après-midi à 3 h. 30 à ces fins. Les membres du présent comité qui voudraient participer à cet échange sont priés de prévenir le greffier, M. Travella. Nous aviserons à nouveau naturellement ces personnes intéressées peu de temps avant la réunion.

Pour rester dans les formes régulières, je vais donc mettre en délibération le crédit 1 du budget des Affaires extérieures.

AFFAIRES EXTÉRIEURES

Programme des intérêts du Canada à l'étranger.

Crédit 1—Intérêts du Canada à l'étranger—dépenses de fonctionnement—\$89,389,072

Le président: Avant de présenter M. Andrew, y a-t-il des remarques au sujet de ce que je viens de dire?

M. Corbin: J'aimerais parler du comité de direction: Je n'ai pas le texte de votre rapport, monsieur le président, mais je crois comprendre qu'on nous demandera à quel moment au cours de l'étude du budget, de présenter un rapport provisoire à la Chambre?

Le président: Non, je n'ai rien mentionné de ce genre.